
                                               PROTOKÓŁ  NR  19/08

Z odbytego połączonego posiedzenia w dniu 09. 05. 2008r. Komisji Budżetu ,Finansów i 
Planowania oraz Komisji Oświaty i Kultury
Początek posiedzenia godz.   16.15 , zakończenie 19.30.

Obecni Członkowie Komisji :
1.Anna Klepacz -  
2 Piotr Tyrawa   -
3.Kordian Kosowski  -
4.Tadeusz Bierowski  -
5.Genowefa Pohoska – 
6.Ewa Pędziwiatr   -
7.Roman Tryhubczak-
Nieobecni usprawiedliwieni:     -0
Nieobecni nieusprawiedliwieni: -0

Obecni spoza grona Członków Komisji:-
1. Pani Lucyna Pagacz – członek Zespołu „ Kowarskie Wrzosy”.
2. Pan Zygmunt Jała Prezes Stowarzyszenia Eurojedynka -
3.Pani Mariola Tatowicz – Dyrektor Przedszkola Nr1 –
4. Pan Henryk Płoński   - Przewodniczący Komisji Zdrowia 
5 Pan Czesław Mikicki – Sekretarz Urzędu Miasta.-
Porządek obrad  
1.Przywitanie i otwarcie posiedzenia.
2.Przedstawienie porządku obrad.
3.Rozpatrzenie pisma Prezesa Stowarzyszenia  „Eurojedynka” w sprawie wprowadzenia do 
   budżetu Miasta kwoty 21 tys.zł na uaktualnienie studium wykonalności budowy Centrum
   Edukacyjnego.
4.Rozpatrzenie pisma Zespołu „Kowarskie Wrzosy” w związku z potrzebą zatrudnienia
    nowego muzyka.
5 Rozpatrzenie projektu uchwały sprawie zwolnienia dyrektorów przedszkola publicznego i
    szkół podstawowych w Kowarach od obowiązku wymiaru godzin zajęć określonych w 
    art. 42 ust 3 ustawy z dnia 1982r. Karta Nauczyciela.
6 Rozpatrzenie pisma Pani Sylwii Tywonek- Cybulskiej reprezentującej rodziców dzieci
     2,5 letnich, w związku z brakiem miejsc w przedszkolu w nowym roku szk. 08 /09 .
7 Rozpatrzenie pisma Miejskiego Klubu Sportowego „Olimpia” Kowary w sprawie remontu 
    szatni gospodarzy na stadionie miejskim Kowary.
8.Rozpatrzenie pisma nauczycieli z SP Nr1 i SP Nr3 w sprawie sfinansowania wyjazdu 
    uczniów na zawody sportowe- Indywidualne Mistrzostwa Powiatu w Lekkoatletyce
    w dniach 08.05.08r i 14. 05. 08r.
9.Rozpatrzenie prośby Pana Pawła Piepiory w sprawie dofinansowania wyjazdu na X 
   Mistrzostwa Świata Karate Shotokan  FSKA w dniach 10-12 października 2008r we 
    Włoszech.
10.Rozpatrzenie pisma Przychodni Rodzinnej NZOZ CITO- MED. W Kowarach w sprawie 
    przyznania pieniędzy przeznaczonych przez Urząd Miasta na badania okulistyczne dzieci i
    młodzieży celem przeznaczenia ich na doposażenie poradni kardiologicznej.
11.Sprawy różne. 

Ad.1 i2
Po przywitaniu członków obu Komisji Pani Przewodnicząca A. Klepacz wyjaśniła , iż wspólne 
posiedzenie Komisji Budżetowej i Komisji Oświaty wynika ze spraw , które dotyczą obu Komisji. 



Następnie przedstawiła porządek posiedzenia, który został przyjęty jednogłośnie.
Dalej omówiła pismo Zespołu „Kowarskie Wrzosy”. Głos zabrała Pani Pagacz przedstawicielka 
„Kowarskich Wrzosów”, która stwierdziła, że dla rozwoju zespołu  niezbędny jest drugi muzyk 
.Wyjaśniła, że  po długich poszukiwaniach znaleziono właściwą osobę , ale jej zatrudnienie 
wymaga zwiększenia środków finansowych . Zespół prosi , aby z budżetu Miasta zapewnić kwotę 
niezbędną do opłacenia pracy nowego  muzyka tj. po 400zł. za każdy miesiąc. Po dyskusji Pani 
Klepacz zaproponowała , aby tytułem próby zwiększyć budżet Zespołu o kwotę wystarczającą na 
opłacenie  muzyka przez okres trzech miesięcy tj .o kwotę ok.1.200 zł. plus pochodne. Członkowie 
obu Komisji biorąc pod uwagę zaangażowanie Zespołu , działania związane z promocją Kowar, 
większością głosów przyjęli takie rozwiązanie.
Ad4.
Zaproszony na posiedzenie Pan Jała wyjaśnił, że warunki realizacji projektu mocno się zmieniły, a 
Studium Wykonalności  jest zdeaktualizowane. W szczególności należy przeprojektować 
umiejscowienie auli szkolnej. G. Pohoska dodała ,że z informacji Pana A. Łękawy   wynika ,iż nie 
będą to jedyne zmiany w planie ,gdyż  nie doszło do zamiany gruntów z P. Szewczykiem oraz  w 
ramach projektu „Orlik 2012”.będą budowane boiska o innej kubaturze. Pan Jała uzupełnił swoją 
wypowiedź o stwierdzenie, iż w  toku rozmowy z firmą projektową zostały określone koszta 
związane z aktualizacją projektu i jest to kwota 21 tys. zł . Obecni członkowie obu Komisji uznali 
za konieczne  znalezienie w budżecie Miasta  potrzebnej kwoty. 
Ad5.
 Po dyskusji nad  projektem uchwały uznano ,iż ze względu na liczne dodatkowe obowiązki 
dyrektorzy obu szkół podstawowych będą zwolnieni z obowiązującego ich pensum dydaktycznego. 
Natomiast obecna na spotkaniu Pani Dyr. Przedszkola uznała, iż aktualnie nie ma potrzeby 
zwalniania Jej z zajęć dydaktycznych . Otrzymała informacje ,że w przypadku gdyby takie 
okoliczności zaistniały może zwrócić z wnioskiem w tej sprawie do Pana Burmistrza i Rady Miasta 
.Obie Komisje w toku dalszej dyskusji w większości uznały, że ze względu na budżet nie ma 
możliwości  zwolnienia z obowiązkowego pensum zastępców dyrektorów w szkołach 
podstawowych.
Ad6.
Po odczytaniu pisma Pani Cybulskiej –Tywonek zwrócono się prośbą do  Pani Marioli Tatowicz 
,aby przedstawiła zasady rekrutacji dzieci do przedszkola oraz liczbę dzieci, które nie zostały 
zakwalifikowane na nowy rok  szkolny 08/09.Z uzyskanych informacji wynika ,iż 56 dzieci 
oczekuje na miejsce w przedszkolu, a ich rodzice z tego powodu nie mogą podjąć pracy 
zawodowej. Pani Dyr. Tatowicz uważa , iż rozwiązanie problemu jest możliwe jeśli powiększy się 
kubaturę obecnego przedszkola .Stwierdziła ,iż przygotowała projekt 100- metrowej, piętrowej 
dobudówki. Koszt tej inwestycji oszacowała na 3,5mln.zł. tj. 3,5 tys. za 1m kwadratowy .Komisja 
uznała , że są to duże koszty i zbyt długi okres oczekiwania na rozwiązanie bieżącego problemu 
dzieci i rodziców. Komisja stwierdziła dalej, że są potrzebne szybkie doraźne działania np do 
rozważenia  propozycja Pani Pohoskiej dotycząca wykorzystania bazy lokalowej naszych szkół , 
czy inna Pana Mikickiego, w zakresie wynajęcia 100 metrowego lokalu np. po byłej przychodni na 
Wichrowej Równi. Członkowie obu Komisji wraz z Panią Tatowicz postanowili ,że w dniu 14.05 
08r, o godz.16.00 odbędzie się następne posiedzenie Komisji Oświaty z udziałem Dyrektorów szkół 
i  przedszkola w celu rozwiązania problemu rodziców oczekujących na miejsce w przedszkolu.
Ad7.
Po zapoznaniu się przez obie Komisje z pismem MKS „Olimpia” i przedłożonym szacunkowym 
kosztem remontu szatni na stadionie miejskim w Kowarach ,  uznano jednogłośnie zasadność tych 
potrzeb .Pan Kosowski podkreślił, że  szatnia i zaplecze szatni służą wszystkim grupom wiekowym, 
a ich stan urąga wszelkim wymogom. W związku z powyższym  obie Komisje wnioskują o 
przydzielenie MKS „Olimpia” kwoty  24.604.51 zł.
Ad8.
Komisje zapoznały się z pismami nauczycieli ze SP Nr1 i SP  Nr3 i zdecydowały ,że  są to ważne 
zawody sportowe dla kowarskich uczniów ,którzy w ubiegłych latach w lekkoatletyce odnosili 



znaczące sukcesy. Komisje jednogłośnie uznały, iż należy pokryć koszty  wynajęcia autokaru w 
wys. 250 zł. w dniu 08.05 .08r i 250 zł. w dniu 14.05.08r., w celu przewiezienia uczniów na zawody 
w Jeleniej Górze. Jednocześnie Komisje uznały , iż należy zadbać o to, aby dyrektorzy szkół 
podstawowych i gimnazjum opracowali i przedstawili Radzie Miasta wykaz imprez sportowych, 
które są finansowane z ich własnego budżetu.
Ad9.
Po odczytaniu pisma Pana Pawła Piepiory odnoszącego sukcesy w karate Shotokan, w tym 
wywalczenie tytułu Vice Mistrza Świata , Komisje w większości uznały zasadność prośby Pana 
Piepiory w kwestii dofinansowania wyjazdu w dniach 10-12 pażździernika 08r. do 
Włoch na X Mistrzostwa Świata jednakże w związku  z nieobecnością Pana Skarbnika 
zdecydowali, aby odłożyć sprawę pisma Pana Piepiory na następne posiedzenie.
Ad10.
Po  odczytaniu przez Przew. Komisji Budżetowej pisma Przychodni Rodzinnej NZOZ CITO-MED 
wywiązała się dyskusja na temat możliwości i zasadności dofinansowywania prywatnej placówki. 
Pan Henryk Płoński, Przew. Komisji Zdrowia stwierdził ,że jeśli istniałaby taka ewentualność to 
widzi również współpracę Miasta w zakresie profilaktyki z NZOZ w Kowarach przy ul 1Maja 62. 
Zaproponował , aby dyskusję w tej sprawie przełożyć do posiedzenia  Komisji Zdrowia w dniu 
13.05.08r. na które jest zaproszona Pani W. Gajewska Prezes NZOZ Powiatowego Centrum 
Zdrowia. Członkowie Komisji zgodzili się z takim rozwiązaniem.
Ad11.
 Pan Henryk Płoński zaprosił chętnych członków obu Komisji na posiedzenie Komisji Zdrowia w 
dniu 13.05.08r.
Wnioski

1. Komisja Oświaty dokona stosownych zmian w projekcie uchwały w sprawie zwolnienia 
dyrektorów  szkół podstawowych od obowiązkowego wymiaru godzin zajęć 
dydaktycznych, wychowawczych i opiekuńczych.

2. Konieczne jest przedyskutowanie i podjęcie działań w kierunku rozwiązania problemu 
braku miejsc w przedszkolu. Odpowiedzialni: Pan Burmistrz, Pan Skarbnik , komórka ds. 
Oświaty w Urzędzie Miasta, Rada Miasta.

3. Komisja  Sportu i Współpracy z Zagranicą zadba o zebranie informacji ze szkół
o środkach finansowych w budżetach szkół i ich wydatkowaniu na zajęcia sportowe, w tym 
na wyjazdy dzieci i młodzieży na zawody poza Kowarami.

      4.   Komisja Budżetowa i Oświaty wnosi do Pana Skarbnika o przeanalizowanie budżetu  
            Miasta na rok 2008 i znalezienie środków  finansowych na potrzeby Zespołu 
            „Kowarskie Wrzosy”, remont szatni MKS „Olimpia” oraz na przejazd dzieci na 
            zawody sportowe w lekkiej atletyce w dniu 08.05.08r i 1405.08 r.do Jeleniej Góry.

Protokołowała                                          Przewodnicząca Komisji Budżetu i  Komisji Oświaty
Genowefa Pohoska        


